面板相似及作者承认数据不一致，且无法通过后续验证！浙江大学医学院附属第一、二医院等论文遭撤稿
洞察学术2025-05-08 10:30:53澳大利亚
近日，一篇发表在PLOS One (2016)期刊上的标题为"Effects of UCP4 on the Proliferation and Apoptosis of Chondrocytes: Its Possible Involvement and Regulation in Osteoarthritis“UCP4对软骨细胞增殖和凋亡的影响：其在骨关节炎中的可能参与和调控作用(doi: 10.1371/journal.pone.0150684）的研究论文被知名学者Hoya camphorifolia指出多组面板数据相似等问题。该论文由来杭州市萧山区中医院骨科；江中医药大学附属江南医院骨科；浙江中医药大学；浙江省骨伤科研究所；浙江大学医学院附属第二医院骨科；浙江中医药大学附属第一医院骨科；美国马里兰大学医学院的作者Zhongming Huang , Junhua Li , Shaohua Du , Guangnan Chen , Yiying Qi , Ligang Huang , Luwei Xiao , Peijian Tong
共同完成。
通讯作者：Peijian Tong(浙江中医药大学; 浙江省骨伤科研究所; 浙江中医药大学附属第一医院骨科)
[image: ][image: ]
2023年1月Hoya camphorifolia在pubpeer上提出以下质疑：
从左到右：
·图 4C 来自“RNA干扰TRIM29抑制结直肠癌细胞的迁移和侵袭”（Xu et al 2016）。
·图 2F 摘自“TRIM6 通过 TIS21/FoxM1 促进结直肠癌细胞增殖和对硫链丝菌素的反应”（Zhang et al 2020）。
·图 1B。
[image: ][image: ]
·[左]图 5C。
·[右}图 9e 来自“Arhgap6 对宫颈癌细胞的抑制作用”（Li et al 2016）。
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2023年2月Hoya camphorifolia在pubpeer上提出以下质疑：
[右]再次参见图 1B。
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又发现新东西了！图 6B 来自“ARHGAP1 过表达抑制 C-33A 和 SiHa 细胞系的增殖、迁移和侵袭”（Li et al 2017）。
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2024年8月Hoya camphorifolia在pubpeer上提出以下质疑：
·[左]图 2B 来自“纤连蛋白通过激活 FAK 信号通路促进宫颈癌肿瘤发生”（Zhou et al 2019）。
·[右] 图 4B。
[image: ][image: ]加载控制是相同的（模数垂直压缩）。
2025年5月Hoya camphorifolia在pubpeer上发表评论：
2025 年 5 月 7 日撤回。
本文[1]发表后，人们对图 1、4、5 以及是否符合 PLOS 动物研究政策提出了担忧。
具体来说：
·图 1B 中的 UCP4 面板与 [2] 图 4C 中的 Bcl-2 面板和 [3] 图 6B 中的 MMP2 面板相似。
·当长宽比改变时，图 4B 中的 GAPDH 面板看起来与 [4] 图 2B 中的 GAPDH 面板相似。
·图 5C 中的 GAPDH 面板与 [5] 图 9e 中的 GAPDH 面板相似。
·在图 5E 中，当调整颜色级别以显示背景时，Cleaved Caspase-3 面板中的 1-2 泳道之间、Bax 面板中的 1-2 泳道之间以及 PCNA 面板中的 2-3 泳道之间似乎存在垂直不连续性。
通讯作者承认数据存在不一致，并且无法通过后续实验验证或复制数据。由于未提供任何基础数据，因此问题仍未得到解决。
通讯作者还表示，他们发现[1]中存在与遵守动物福利标准相关的问题，具体而言，使用10％水合氯醛进行麻醉和所采用的安乐死方法可能不完全符合国际公认的标准，因此他们要求撤回该文章。
鉴于上述担忧，并根据通讯作者的要求，PLOS ONE 编辑部撤回了这篇文章。
PT 同意撤回。ZH、JL、SD、GC、YQ、LH 和 LX 要么没有直接回应，要么无法联系到。
图 5C 中的 GAPDH 面板与 Springer Nature 于 2015 年发布的 [5] 中的材料相似，该材料未在 CC-BY 许可下提供，因此不受本文 [1] 许可的约束。
[image: ][image: ]
信息链接：
https://pmc.ncbi.nlm.nih.gov/articles/PMC4775028/
https://pubpeer.com/publications/64BCDFD8993FA252D214404457C7D6#0
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[right] Fig 1B again.
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Another sighting! Fig 6B from "ARHGAP1 overexpression inhibits proliferation, migration and invasion of C-
33Aand SiHa cell lines" (Li et al 2017).
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image7.png
 [left] Fig 2B from "Fibronectin promotes cervical cancer tumorigenesis through activating FAK signaling
pathway" (Zhou et al 2019).
 [right] Fig 4B.
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Retracted 7 May 2025.

After this article [1] was published, concerns were raised about Figs 1, 4, 5, and compliance with the PLOS Animal
Research policy.

Specifically:

The UCP4 panel in Fig 1B appears similar to the Bcl-2 panel in Fig 4C of [2] and the MMP2 panel of Fig 6B in
31

The GAPDH panel in Fig 4B appears similar to the GAPDH panel in Fig 2B of [4] when aspect ratio is altered.
The GAPDH panel in Fig 5C appears similar to the GAPDH panel in Fig 9e of [5].

In Fig 5E, there appear to be vertical discontinuities between lanes 1-2 in the Cleaved Caspase-3 panel, lanes
1-2in the Bax panel and between lanes 2-3 of the PCNA panel, when color levels are adjusted to visualize
the background.

The corresponding author acknowledged that there are inconsistencies in the data and that they have been
unable to verify or replicate the data through subsequent experimentation. No underlying data were provided
and as such the concerns remain unresolved.

The corresponding author also stated that they identified concerns related to the adherence to animal welfare
standards in [1], specifically, that the use of 10% chloral hydrate for anesthesia and the euthanasia methods
employed may not fully align with internationally accepted standards, and they requested retraction of the
article.

In light of the above concerns, and in accordance with the request of the corresponding author, the PLOS ONE
Editors retract this article.

PT agreed with the retraction. ZH, JL, SD, GC, YQ, LH, and LX either did not respond directly or could not be
reached.

The GAPDH panel in Fig 5C is similar to material from [5], published in 2015 by Springer Nature, which is not
offered under a CC-BY license and is therefore excluded from this article’s [1] license.
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Left to right:

« Fig4C from "RNA interference against TRIM29 inhibits migration and invasion of colorectal cancer cells'
(Xu et al 2016).

« Fig 2F from "TRIM6 promotes colorectal cancer cells proliferation and response to thiostrepton by
TIS21/FoxM1" (Zhang et al 2020).
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o [left] Fig 5C.
o [right} Fig 9e from "Inhibitory effects of Arhgapé6 on cervical carcinoma cells" (Li et al 2016).
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